

Brussels, 10 December, 1966

P-68/66

INFORMATION MEMO

Poland's foreign trade in agricultural products.

7.3% of Poland's agricultural imports in 1965 came from the EEC, the Statistical Office of the European Communities has noted in its "East bloc" series. The booklet, which gives information on Poland's foreign trade in agricultural products from 1958-65, also states that the EEC's share of Poland's agricultural exports increased to over 32% last year.

Agricultural products play an essential part in Poland's foreign trade ; in 1965 they accounted for 25 % of total imports and 21% of total exports. These percentages have remained the same with a few small fluctuations since 1958, although a sharp drop was registered in comparison with 1964. Total trade increased sharply in 1965 (imports by 13% and exports by 6%, whereas total agricultural imports were stagnant and exports rose slightly more than 3%. From 1958-65, Polish agricultural imports rose by 7% and exports by 13%.

Compared with 1958-62 (3 to 4%) imports from the EEC are still high, although purchases of foodstuffs, especially cereals, from France fell by half the percentage for 1964. The EEC is Poland's biggest customer for agricultural products. Its share of Polish exports has varied in previous years between 27.6% (1961) and 35.1% (1963). This percentage rose last year in spite of several EEC common agricultural regulations which came into force.

-----

Bruxelles, ... 10 décembre 1966.

P-68

NOTE D'INFORMATION

Le commerce extérieur de la Pologne en produits agricoles

L'Office Statistique des Communautés européennes vient de publier un fascicule de la série "Bloc oriental" qui donne des informations sur le commerce extérieur de la Pologne en produits agricoles pour la période 1958-1965.

Les produits agricoles jouent un rôle essentiel dans le commerce extérieur de la Pologne. En 1965, leur part dans les importations totales se chiffrait à 25 % et dans les exportations totales à 21 %. Depuis 1958, ces pourcentages se sont maintenus au même niveau, à quelques faibles fluctuations près. Ils accusent toutefois une légère régression par rapport à 1964, étant donné que le commerce total a fortement progressé en 1965 (d'environ 13 % pour les importations et d'environ 6 % pour les exportations), cependant que les importations agricoles ont stagné et que les exportations agricoles n'ont augmenté que d'un peu plus de 3 %. Au cours de la période considérée, les importations agricoles se sont accrues d'environ 71 % et les exportations agricoles d'environ 131 %. En 1965, 7,3 % des importations polonaises de produits agricoles provenaient de la CEE. Par comparaison avec la période 1958 - 1962 (3 à 4 %), ce pourcentage reste encore élevé, bien que les achats de produits alimentaires, et en particulier de céréales, auprès de la France soient tombés à la moitié du pourcentage enregistré en 1964. Par ailleurs, la CEE est le plus gros acheteur de produits agricoles polonais. Des Exportations agricoles polonaises totales, plus de 32 % étaient destinés à la CEE en 1965. Lors des années précédentes, ce pourcentage variait entre 27,6 % (1961) et 35,1 % (1963). Par rapport à 1964 (30,5 %), ce chiffre a encore pu être augmenté en dépit de l'entrée en vigueur de plusieurs règlements de marché.

--:--l--:--:--